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ZÁPISNICA č. 5/2023 

 

z 5. riadneho zasadnutia Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu, 

konaného dňa 8. 8. 2023 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny - komisia je uznášaniaschopná 

Neprítomní: ospravedlnení: Adrián Kaliňák, Igor Wzoš, Aleš Solár, Martina Slivková 

Hostia: Edita Roháľová - SÚC PSK 

Tadeáš Gavala – odbor strategického rozvoja Ú PSK 

Bibiána Matľák – odbor strategického  rozvoja Ú PSK 

Roman Pavlík – odbor strategického rozvoja Ú PSK 

Lukáš Dvorčák – odbor strategického rozvoja Ú PSK 

 

P r o g r a m 

 

Dňa 8.8.2023 sa o 9:00 hod. v priestoroch Obecného úradu Vyšné Repáše, uskutočnilo 5. 

riadne zasadnutie Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve 

Prešovského samosprávneho kraja s nasledovným programom: 

 

1. Otvorenie 

2. Návrh overovateľa zápisnice a uznesenia 

3. Schválenie programu zasadnutia komisie 

4. Informatívna správa o aktuálnych aktivitách a postupe v oblasti cyklodopravy 

a cykloturistiky ku dňu 14.7.2023 

5. Informatívna správa o príprave koncepcie rozvoja cestovného ruchu Prešovského kraja 

6. Integrovaná územná stratégia v kontexte regionálneho rozvoja a rozvoja cestovného ruchu 

( informatívna správa) 

7. Výročná správa ARR PSK za rok 2022 

8. Návrh na zmenu uznesenia Zastupiteľstva PSK č. 160/2023 zo dňa 26.6.2023 

9. Schválenie vstupu  Krajského múzea v Prešove  do projektu: „Rekonštrukcia múzea - 

Komplexná obnova meštianskych domov, vrátane dvorov“  v rámci výzvy Plánu obnovy 

„Obnova historických a pamiatkovo chránených budov“ 

10. Schválenie vstupu kultúrnych organizácií do projektov v rámci výzvy Programu Interreg 

Poľsko -Slovensko 2021-2027 

11. Zmena uznesenia č. 644/2021 zo dňa 15. februára 2021 za účelom realizácie projektu 

Carpathian Star Way - Karpatská  hviezdna  dráha  pre prijímateľa Vihorlatská hvezdáreň 

v Humennom v rámci Programu ENI Cross-border Cooperation 

Programme  2014-2020,   Hungary-Slovakia-Romania-Ukraine 

12. Schválenie vstupu do projektu a predloženia ŽoNFP  pre národný projekt „Zlepšenie 

stredného odborného školstva v Prešovskom samosprávnom kraji II.“ 
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13. Informatívna správa o bežeckom lyžiarskom areáli Nordic Centrum 

14. Rôzne 

15. Spoločná obhliadka záujmových miest regiónu „Levoča a okolie“ 

16. Záver 

 

 

Bod 1. Otvorenie 

Piate zasadnutie Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve PSK 

otvoril a viedol predseda Komisie RR a CR pri Zastupiteľstve PSK p. Jozef Kmec, ktorý všetkých 

privítal a prítomným oznámil, že v bode 4 dochádza k zmene názvu materiálu a že v bode Rôzne 

budú prerokované 4 nové materiály. Zároveň predseda komisie poďakoval  p. starostke obce Vyšné 

Repaše za poskytnutie priestorov a vytvorenie podmienok pre rokovanie komisie a rovnako aj p. 

poslancovi Jozefovi Gurovi a členovi komisie Jozefovi Cvoligovi.       

 

 

Bod 2. Návrh  overovateľa zápisnice a uznesenia 

Predseda komisie navrhol za overovateľa zápisnice z členov Komisie RR a CR p. Štefana Bieľaka. 

Prítomní  členovia komisie nemali pripomienky a návrh  overovateľa zápisnice  a uznesenia bol  

schválený. 

 

 

Bod 3.  Schválenie programu rokovania komisie 

Prítomní členovia komisie nemali  pripomienky a návrh programu schválili. 

 

 

Bod 4.  Informatívna správa o zrealizovaní tretej etapy pasportizácie cykloturistických trás 

okresov Poprad, Kežmarok, Stará Ľubovňa, Medzilaborce, Humenné a Snina 

 

p. Gavala prítomných informoval, že tretia etapa pasportizácie cyklotrás okresov Stará 

Ľubovňa, Kežmarok, Poprad, Medzilaborce, Humenné a Snina bola odovzdaná 30.6.2023 a že 

samotná realizácia pozostávala z vykonania merania cyklotrás v teréne v okresoch Poprad, 

Kežmarok, Stará Ľubovňa, Medzilaborce, Humenné a Snina, ako aj zo zabezpečenia evidencie 

zameraných údajov v Aplikácii na zber, evidenciu a pasportizáciu cyklotrás PSK vrátane 

fotodokumentácie o stave cyklotrás. p. Gavala vysvetlil, že celkovo bolo zmapovaných 2078 

kilometrov, z toho 549 km v okrese Poprad, 414 km v okrese Kežmarok, 537 km v okrese Stará 

Ľubovňa, 141 km v okrese Humenné, 120 km v okrese Medzilaborce a 317 km v okrese Snina. 

Následne p. Edita Rohaľová (SÚC PSK) informovala o aktuálnom stave prípravy a realizácie 

niektorých úsekov kostrovej siete cyklotrás PSK.  

 

Diskusia: 

Prítomní diskutovali o pasportizácii cyklotrás a aktualizácii kostrovej siete cyklotrás 

a o príprave konkrétnych úsekov cyklotrás v Poloninách, na Domaši, Tatry - Slovenský raj,  

Levoča - Spišské Podhradie a  EUROVELO 11. Taktiež sa hovorilo o mobilnej aplikácii ako 

o nástroji pre lepší manažment a správu cyklotrás - mobilná aplikácia bude slúžiť prioritne na 

zabezpečenie Správa a údržby cyklotrás. Prítomní skonštatovali, že je potrebné sa zamyslieť nad 

doplnením služieb v rámci cyklotrás tak, aby pridanou hodnotou cyklotrasy pre turistu boli služby/ 

stravovanie a ubytovanie/. Keďže predmetom passportu sú všetky cyklotrasy existujúce v teréne 

(značené aj neznačené, legálne aj nelegálne) prítomní členovia komisie sa zhodli na potrebe 

rozhodnúť čo ďalej ideme urobiť s týmto passportom - vytýčení si cieľov a konkrétnych postupov 
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v rámci passportu (ideme legalizovať aj nelegálne trasy, dá na to podnet PSK alebo niekto iná to 

zrealizuje?) – cieľom má byť aktualizovaná kostrová sieť s vyznačenými cyklotrasami. Informácia 

o ďalších aktivitách a postupoch s využitím tohto passportu bude súčasťou nasledujúceho 

zasadnutia komisie. 

Členovia komisie zároveň upozornili na nedostatočné  personálne kapacity na oddelení 

CYKLO na SUC PSK, nakoľko plánované aktivity ako aj očakávania sú veľké (rozsiahle).     

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

 

Bod 5. Informatívna správa o príprave koncepcie rozvoja cestovného ruchu Prešovského 

kraja 

p. Gavala predstavil materiál, ktorý pojednáva o príprave koncepcie rozvoja cestovného 

ruchu Prešovského kraja, ktorá reaguje na existujúci potenciál predmetného územia v oblasti 

cestovného ruchu. Koncepcia má riešiť hlavné problémy a výzvy v oblasti cestovného ruchu na 

území Prešovského kraja. Materiál taktiež obsahuje rámcový časový harmonogram a spôsob 

vypracovania koncepcie. 

p. Gavala uviedol, že prílohou materiálu sú vybrané časti z analytickej časti, strategicko-

programovej časti a realizačno-finančnej časti Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho 

rozvoja PSK na roky 2021-2030 s ohľadom na tému cestovného ruchu. 

 

Diskusia : Členovia komisie veľmi intenzívne diskutovali o príprave koncepcie (stratégie) rozvoja 

cestovného ruchu Prešovského kraja, ktorá by mala zadefinovať strednodobú víziu trvalo 

udržateľného rozvoja cestovného ruchu v najbližších rokoch. Diskusia bola zameraní najmä na to, 

ako túto stratégiu vypracovať – či vlastnými kapacitami Úradu PSK (spolu s KOCR a OOCR-

akami v kraji) alebo externou odbornou firmou. Okrem iného prítomní členovia navrhli vytvorenie 

samostatného oddelenia na úrade PSK, ktoré by intenzívne venovalo agende cestovného ruchu 

a bolo zodpovedné za prípravu tejto stratégie. V zmysle toho bolo po dlhšej diskusii prijaté 

odporúčanie pre vedenie PSK, aby zvážilo vypracovanie tejto stratégie externými kapacitami - 

odbornou firmou skúsenou v danej oblasti s využitím už dnes dostupných strategických 

a rozvojových dokumentov PSK (na rozdiel od predloženého materiálu, ktorý predpokladá 

vypracovanie stratégie zamestnancami Úradu PSK) a zároveň aby sa na tento účel vyčlenili 

potrebné finančné prostriedky v rozpočte PSK. Vzhľadom na uvedené skutočnosti členovia 

komisie zároveň odporúčajú, aby predložený materiál v uvedenom obsahu nebol predmetom 

rokovania Zastupiteľstva PSK.     

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

 

Bod 6. Integrovaná územná stratégia v kontexte regionálneho rozvoja a rozvoja cestovného 

ruchu ( informatívna správa) 

 

p. Gavala prítomných informoval, že IÚS PSK tvorí súčasť komplexného PHRSR PSK 

2021 – 2030, a zároveň je špecifickým dokumentom pre integrovaný územný rozvoj, ktorý je v 

programovom období 2021 – 2027 podporovaný z fondov EÚ. Prínosom IÚS PSK je 

predovšetkým zlepšenie procesu strategického a operatívneho rozhodovania v rámci prípravy, 

schvaľovania a implementácie IÚS PSK, čo prispieva k zvýšeniu transparentnosti rozhodovania, 

flexibilnému reagovaniu na neočakávané zmeny a výzvy ako je COVID19 či vojna na Ukrajine, 

ale aj k využitiu a posilneniu potenciálu ľudí v regiónoch. 
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p. Gavala uviedol, že IÚS PSK zároveň prináša zjednodušenie prístupu k financovaniu 

rozvojových potrieb Prešovského kraja z EÚ fondov a zníženie byrokracie v procese schvaľovania 

projektov. Predkladaný materiál predstavuje integrované projektové balíky (IPB), ktoré tvoria 

rámec pre rozdelenie 250 mil. eur do územia Prešovského kraja. Zvlášť sa zameriava na rozvoj 

cestovného ruchu. 

 

Diskusia:  

Členovia komisie diskutovali o aplikácii RISK na zber projektových zámerov z územia.  p. Bieľak 

priblížil použitie 250 mil. eur určených na integrované investície  v našom kraji – 7 integrovaných 

projektových balíkov. 

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

 

Bod 7.  Výročná správa ARR PSK za rok 2022 

 

p. Benes  predstavil Výročnú správu ARR PSK za rok 2022, ktorá pozostáva zo stručnej 

charakteristiky a popisu činnosti od jej vzniku, prehľadu implementovaných projektov rozdelených 

podľa operačných programov, projektov, ktoré sú v procese monitorovania, financovania ARR 

PSK, ľudských zdrojov, materiálovo-technického zabezpečenia ARR PSK. Uviedol, že súčasťou 

výročnej správy  je organizačná štruktúra a správa štatutárneho audítora o výsledkoch overenia 

účtovnej závierky k 31.12.2022 vrátane účtovnej závierky. 

 

Diskusia: neboli predložené žiadne návrhy. 

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

 

Bod 8. Návrh na zmenu uznesenia Zastupiteľstva PSK č. 160/2023 zo dňa 26.6.2023 

 

Tento bol predstavil p. Kmec, ktorý uviedol, že návrh na zmenu uznesenia Zastupiteľstva 

PSK č. 160/2023 zo dňa 26.06.2023 na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie pre rok 2023 v 

zmysle VZN PSK č. 98/2023 o poskytovaní dotácií z vlastných príjmov PSK a zverejnenej Výzvy 

poslancov PSK na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie pre rok 2023 vyplýva 

z nasledujúcich dôvodov: zmena v Rozpočtovom podprograme z dôvodu zosúladenia stavu 

výdavkov u žiadateľa Obec Chlmec, názov projektu Rekonštrukcia interiéru kultúrneho domu 

v obci Chlmec, kde sa mení Rozpočtový podprogram 2.1 - kapitálové výdavky na Rozpočtový 

podprogram 2.2 - bežné výdavky (Príloha č.1) a pridelená dotácia 3 000,00 eur na sa presúva 

z kapitálových výdavkov na bežné výdavky v rámci uvedeného projektu. 

 

Diskusia: neboli predložené žiadne návrhy. 

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

 

Bod 9.  Schválenie vstupu  Krajského múzea v Prešove  do projektu: „Rekonštrukcia 

múzea - Komplexná obnova meštianskych domov, vrátane dvorov“  v rámci výzvy 

Plánu obnovy „Obnova historických a pamiatkovo chránených budov“ 
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p. Kmec v tomto bode uviedol, že Ministerstvo dopravy a výstavby SR vyhlásilo dňa 

30.6.2022 výzvu v zmysle § 15 zákona č. 368/2021 Z. z. o mechanizme na podporu obnovy a 

odolnosti a o zmene a doplnení niektorých zákonov v nadväznosti na schválený Plán obnovy a 

odolnosti Slovenskej republiky. Cieľom  výzvy  je  zlepšenie  stavebno-technického  stavu  

verejných  historických  a pamiatkovo chránených budov, pričom sa zlepší ich energetická 

hospodárnosť, predĺži životnosť a zvýšia sa možnosti ich využívania verejnosťou . 

 

Diskusia: neboli predložené žiadne návrhy, či pripomienky 

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

 

Bod 10.  Schválenie vstupu kultúrnych organizácií do projektov v rámci výzvy Programu 

Interreg Poľsko -Slovensko 2021-2027 

 

p. Kmec informoval o projektových zámeroch organizácii PSK z oblasti kultúry, ktoré sú 

bližšie špecifikované v predloženom materiáli.   

 

Diskusia: neboli predložené žiadne návrhy. 

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

 

Bod 11. Zmena uznesenia č. 644/2021 zo dňa 15. februára 2021 za účelom realizácie projektu 

Carpathian Star Way - Karpatská  hviezdna  dráha  pre prijímateľa Vihorlatská hvezdáreň 

v Humennom v rámci Programu ENI Cross-border Cooperation Programme  2014-

2020,   Hungary-Slovakia-Romania-Ukraine 

 

p. Kmec informoval prítomných, že 15. februára 2021 bola na 25. zasadnutí Zastupiteľstva 

Prešovského samosprávneho kraja uznesením č. 644/2021 pre Vihorlatskú hvezdáreň 

v Humennom schválená realizácia projektu  Carpathian Star Way    -    Karpatská  hviezdna  dráha 

s celkovým rozpočtom 353 910,- €.  Projekt je realizovaný z výzvy Programu  ENI  Cross-border 

Cooperation Programme  2014-2020, Hungary-Slovakia-Romania-Ukraine. 

p. Kmec uviedol, že na základe žiadosti Vihorlatskej hvezdárne v Humennom sa predkladá  

zmena uznesenia z dôvodu potreby dofinancovania zvýšených nákladov na stavbu hlavného 

investičného zámeru v projekte Prezentačného centra parkov tmavej oblohy v Karpatoch. V 

priebehu realizácie projektu „Karpatská hviezdna dráha“ došlo k zvyšovaniu cien stavebných 

materiálov a stavebných prác, aj v súvislosti so zvýšenou mierou inflácie. Predpokladaná hodnota 

stavby z r. 2021 bola 214 477 € s DPH. V auguste 2022 bola vo VO vysúťažená cena 273 314,44 

€ s DPH. Po komunikácii s technickým sekretariátom programu ENI  nebola v prípade Vihorlatskej 

hvezdárne v Humennom ako vedúceho partnera v projekte ustanovená možnosť doplnkového 

spolufinancovania. Úpravou výdavkov v rámci projektu sa sumu potrebnú na dofinancovanie 

podarilo znížiť o 13 199,29 € na vyššie uvedených 45 638,15 €. Termín ukončenia stavby bol po 

predĺžení stanovený na 31. augusta 2023 a termín ukončenia celého projektu „Karpatská hviezdna 

dráha“ (po predĺžení) je 31. október  2023. 

 

Diskusia: neboli predložené žiadne návrhy. 

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 
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Bod 12. Schválenie vstupu do projektu a predloženia ŽoNFP  pre národný projekt 

„Zlepšenie stredného odborného školstva v Prešovskom samosprávnom kraji II.“ 

 

p. Kmec vysvetlil, že na základe výstupov z Iniciatívy Catching-up Regions (CuRI) 

realizovanej v Prešovskom samosprávnom kraji v rámci komponentu „VET/školstvo“ bol zo 

strany Odboru školstva dňa 4.7.2023 na Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej 

republiky predložený zámer národného projektu „Zlepšenie stredného odborného školstva 

v Prešovskom samosprávnom kraji II“ (NP) na jeho ďalšie posúdenie a následné schválenie. Po 

splnení podmienok poskytnutia pomoci MŠVVaŠ SR v spolupráci s MIRRI SR v rámci 

Operačného programu Slovensko pre Prešovský samosprávny kraj, ako žiadateľa/prijímateľa 

projektu, vyhlási Vyzvanie na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok pre národný 

projekt. 

p. Kmec uviedol, že cieľom predkladaného zámeru národného projektu je zvýšenie kvality 

odborného vzdelávania a prípravy prepojením vzdelávacieho systému s potrebami trhu práce, 

zapojením zamestnávateľov do tvorby a inovácie obsahu vzdelávania, rozvíjaním profesionálnych 

zručností a kompetencií pedagogických zamestnancov a podporou inkluzívneho prostredia v 

školách. 

 

Diskusia: neboli predložené žiadne návrhy. 

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

 

Bod 13. Informatívna správa o bežeckom lyžiarskom areáli Nordic Centrum 

 

p. Cvoliga  (člen komisie) prítomným  predstavil víziu rozvoja Areálu bežeckého lyžovania 

Levoča Nordic Centrum, ktorý je národným tréningovým centrom pre bežecké lyžiarske disciplíny, 

nachádzajúcim sa v lokalite Krúžok v Levočských vrchoch medzi obcami Uloža a Vyšné Repaše 

v okrese Levoča. Zároveň predstavil samotný areál a ciele: rozvoj bežeckého lyžiarskeho športu v 

regióne, skvalitnenie infraštruktúry a podmienok pre športovanie širokej verejnosti i klubov, 

zvýšenie povedomia o regióne a turistickej atraktivity, vytvorenie dlhodobo udržateľného projektu, 

podpora cestovného ruchu skrz realizované aktivity, priame a nepriame vytvorenie sezónnych, ale 

aj celoročných pracovných príležitostí. Snahou je vytvorenie celoročného strediska cestovného 

ruchu (nielen športu). 

Prezentáciu toho areálu doplnil p. Gura a následne p. Marián Baláž, zástupca občianskeho 

združenia Levoča Nordic centrum. Súčasným prevádzkovateľom areálu je záujmové združenie 

právnických osôb Levočské vrchy – Krúžok so sídlom v Levoči, ktoré by malo byť budúcim 

investorom (nositeľom uvedeného projektu). 

V rámci tohto areálu by sa mali zrealizovať nasledovné aktivity:  

– vybudovanie systému umelého zasnežovania 

– vybudovanie asfaltovej inline dráhy na letný tréning na kolieskových lyžiach a kolieskových 

korčuliach 

– vybudovanie umelého osvetlenia 3,3 km trate 

– vybudovanie systému úschovy snehu do snežnej jamy počas leta tzv. Snow Farm  

– vybudovanie 20 položkovej biatlonovej strelnice 

– vybudovanie centrálnej budovy s kaviarňou, športovým obchodom, ski servisom a požičovňou 

lyžiarských potrieb 

– vybudovanie systému pretekárských tratí pre horskú cyklistiku 
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K uvedenému zámeru sa vyjadril aj zástupca správnej Rady Fondu na podporu športu, ktorý 

informoval o možnej podpore tohto projektu zo strany tohto fondu za predpokladu, že je potrebné 

spolufinancovanie tohto projektu vo výške min. 30 % celkových nákladov. Preto by bolo žiadúce, 

aby do takéhoto nadregionálneho projektu vstúpil aj PSK v rámci svojich možností a pohol 

s dofinancovaním tohto projektu.    

K tomuto bodu rokovania boli na komisii prítomní aj viceprimátor mesta Levoča, poslanci 

KSK – p. Petrík (starosta Margecany) a p. Bečarik (primátor mesta Sp. Nová Ves) a p. Volný 

( poslanec mesta Sp. Nová Ves).  

      

 

Diskusia: neboli predložené žiadne návrhy. 

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

 

Bod 14.  Rôzne 

1. Schválenie predloženia žiadosti o rozdelenie projektu „Zlepšenie vzdelávacej 

infraštruktúry v SOŠ elektrotechnickej, Hlavná 1400/1, Poprad- Matejovce“ ITMS 

kód: 302021BDL4 na fázy a schválenie jeho finančného krytia v rámci programového 

obdobia 2021 – 2027. 

 

p. Kmec v tomto bode uviedol, že Prešovský samosprávny kraj v rámci komponentu VET 

implementuje projekty pre 5 pilotných škôl, ktoré boli navrhnuté v prvej etape Iniciatívy Catching-

up Regions ešte v roku 2018 ako synergické investície podporené z viacerých operačných 

programov. Implementácia všetkých projektov prebieha v rámci predpokladaných 

harmonogramov a ich implementácia postupne napĺňa stanovený cieľ. 

Jediným projektom, ktorý sa doposiaľ nepodarilo odštartovať je projekt IROP 302021BDL4 

„Zlepšenie vzdelávacej infraštruktúry v SOŠ elektrotechnickej, Hlavná 1400/1, Poprad – 

Matejovce“, ktorého cieľom je výstavba moderných priestorov Polygónu pre praktické vyučovanie 

žiakov a nákup moderného materiálno-technického vybavenia. Na škole boli a sú úspešne 

realizované aktivity národného projektu „Zlepšenie stredného odborného školstva v Prešovskom 

samosprávnom kraji“, v rámci ktorých boli aktualizované obsahy vzdelávania a posilnená 

spolupráca so zamestnávateľmi. Pre naplnenie vyššie uvedenej synergie je však nevyhnuté, aby 

škola vybudovala adekvátne a kvalitné priestory pre praktické vyučovanie žiakov a moderné 

materiálno-technické vybavenie, ktoré sú predmetom aktivít spomínaného projektu, ktorého 

implementácia nebola začatá. Podstata danej veci je vysvetlená v predloženom písomnom 

materiáli.  

 

Diskusia: neboli predložené žiadne návrhy. 

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

2. Schválenie účasti PSK v projekte „Svätomariánska púť II“ v rámci Programu 

cezhraničnej spolupráce Interreg Poľsko – Slovensko 2021  - 2027 

 

p. Kmec informoval prítomných, že Prešovský samosprávny kraj chce nadviazať na úspešne 

zrealizovaný projekt Svätomariánska púť („Svetlo z východu“), ktorý bol ako vlajkový projekt 

spolufinancovaný Európskou úniou z prostriedkov Európskeho fondu regionálneho rozvoja v 
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rámci Programu cezhraničnej spolupráce Poľsko – Slovenská republika 2014-2020. Uviedol,  že 

hlavným cieľom navrhovaného projektu Svätomariánska púť II je zvýšenie konkurencies-

chopnosti územia v poľsko-slovenskom cezhraničnom regióne cez inovatívny, udržateľný a smart 

prístup k rozvoju kultúrno-poznávacieho cestovného ruchu. Cieľom projektu je tiež väčšie 

prepojenie partnerov a aktérov cestovného ruchu a rozvoj spolupráce. Vytvorené digitálne a 

praktické riešenia v rámci projektu zjednodušia využívanie potenciálu poľsko-slovenského 

prihraničného regiónu a prilákajú väčší počet turistov. Bude sa stavať na základoch pilotného 

projektu, ktorý poskytuje priestor pre pokračovanie v prirodzenom uplatňovaní nových riešení a 

inovácií, ktoré budú prispôsobené potrebám turistov. Výsledkom bude zameranie sa na aktivity s 

najväčším potenciálom a dostatočným dopytom zo strany turistov v daných regiónoch. Využitím 

prepojených turistických chodníkov sa zvýši možnosť aktívneho pobytu turistov v regióne a 

vytvoria sa nové inovatívne služby s pridanou hodnotou. 

 

Diskusia: neboli predložené žiadne návrhy. 

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

 

3. Schválenie účasti PSK v projekte „Aktivizácia seniorov v slovensko-poľskom 

pohraničí“ v rámci Programu cezhraničnej spolupráce Interreg Poľsko – Slovensko 

2021  - 2027 

 

Hlavným cieľom projektu, ako p. Kmec uviedol, je zvýšenie aktivity seniorov vzdelávaním 

samospráv a mimovládnych organizácií v oblasti budovania a implementácie miestnej seniorskej 

politiky. Výsledok: zvýšenie počtu sociálne aktívnych seniorov z prihraničnej oblasti, posilnenie 

potenciálu mimovládnych organizácií pôsobiacich v oblasti aktivizácie seniorov, zvýšenie 

vedomostí a rozšírenie kompetencií zamestnancov samosprávy (zahraničných) v oblasti príprava 

a implementácia/návrh miestnej seniorskej politiky na základe diagnostiky demografickej situácie 

a potrieb starších obyvateľov. 

 

Diskusia: neboli predložené žiadne návrhy. 

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

 

4. Informatívna správa o projekte Zabezpečenie základnej environmentálnej 

infraštruktúry v okrese Snina 

 

p. Kmec v tomto bode uviedol, že cieľom projektu „Zabezpečenie základnej environmentálnej 

infraštruktúry v okrese Snina“ je prispieť k skvalitneniu života obyvateľov v území a zároveň 

podporiť cestovný ruch. Projekt bude mať všetky charakteristiky verejnej vodovodnej 

infraštruktúry. Jedná sa o využívanie vodných zdrojov a systémov zásobovania pitnou vodou a 

odvádzania odpadových vôd minimálne na komunálnej úrovni. Účelom je poskytnúť 28 obciam 

okresu Snina, ktorým chýba základná environmentálna infraštruktúra, optimálne alternatívne 

technické riešenia pre zásobovanie pitnou vodou a kanalizáciu. Dotknuté územie zahŕňa 4 doliny 

regiónu Snina: Pčoliné a okolie, Ublianska dolina, Uličská dolina a Zbojská dolina. Zásobovanie 

pitnou vodou bude riešené v 24 obciach s počtom obyvateľov viac ako 5 tisíc a kanalizácia v 28 

obciach s počtom obyvateľov viac ako 7 tisíc. V tejto veci je potrebné : 
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• najneskôr do 30.06.2025 zabezpečiť spolufinancovanie potrebné k vyhláseniu 

verejného obstarávania na vypracovanie projektovej dokumentácie pre Pčoliné a okolie, 

Uličskú dolinu a Ubliansku dolinu za predpokladu získania finančného krytia z EŠIF 

a/alebo národných zdrojov.  

• do 31.12.2026 zabezpečiť projektovú dokumentáciu potrebnú pre výstavbu vodovodov 

a kanalizácií, ktorá bude využívať unifikované technické riešenia pre všetkých 24 obcí, 

ktorým chýba vodovodná infraštruktúra a 28 obcí, ktorým chýba kanalizačná 

infraštruktúra, v prípade, že na tento účel budú vyčlenené potrebné finančné prostriedky 

z národných, resp. európskych zdrojov. 

• poskytnúť zo strany PSK potrebnú súčinnosť obciam v rámci Zbojskej doliny, potrebnú 

pre verejné obstarávanie a samotnú výstavbu vodovodov a kanalizácií týchto obcí tak, 

aby bola ukončená výstavba do 31.12.2026. 

 

Diskusia: neboli predložené žiadne návrhy. 

 

K uvedenému bodu bolo prijaté uznesenie – viď príloha 

 

 

Bod 15. Spoločná obhliadka záujmových miest regiónu „Levoča a okolie“ 

 

 

Bod 16. Záver 

Predseda Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve PSK ukončil 

piate  zasadnutie komisie a poďakoval prítomným za účasť. 

 

 

 

V  Prešove, 14. august  2023 

 

 

 

 

PaedDr. Martina Slivková, PhD., MBA v.r.   Ing. Jozef Kmec, PhD. v.r. 

sekretár Komisie                                                                               predseda Komisie RR a CR 

 

 

 

 

Overovateľ zápisnice: 

JUDr. Štefan Bieľak v.r.  

 

 

 

 

Zapísala: 

Mgr. Miroslava Borzová 

oddelenie sekretariátu Rady partnerstva 
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